

Dr. Antoine Flahault

Professor of Public Health, University of Geneva, Switzerland / Professor für Public Health, Universität Genf, Schweiz

Curriculum Vitae (english)

Antoine Flahault, MD, PhD in biomathematics, is professor at University of Geneva with a joint appointment at University Descartes, Sorbonne Paris Cité. He chairs the Global Health Institute at Geneva, and he co-chairs the Centre Virchow-Villermé for Public Health Paris-Berlin. He co-chairs the European Academic Global Health Alliance, and he is president of the European Agency for Public Health Education Accreditation. He was the founding dean of EHESP French School of Public Health (2007-2012).

His work in research is conducted in a joint unit (UMR-S 707) at Institut National de la Santé et de la Recherche Médicale and University Pierre et Marie Curie where he was the director of the WHO collaborating centre for electronic disease surveillance, coordinating a program which combines public health surveillance running an open data sentinel system, and using mathematical modelling in epidemiology. He has coordinated a task force on multidisciplinary research against a chikungunya outbreak in Indian Ocean. In 2010, he has been elected as a corresponding member at Académie Nationale de Médecine, Paris. He is editor-in-chief of Public Health Reviews (<http://www.publichealthreviews.eu/>). He has more than 235 scientific publication referenced in PubMed/Medline.

Curriculum Vitae (deutsch)

Antoine Flahault, Dr. der Medizin und der Biomathematik, lehrt als Professor an der Universität Genf sowie an der Descartes-Universität, Sorbonne Paris Cité. Er ist Vorsitzender des Global Health Institute in Genf und Mitvorsitzender des Centre Virchow-Villermé für Public Health Paris-Berlin. Darüber hinaus ist er Mitvorsitzender der European Academic Global Health Alliance und Präsident der European Agency for Public Health Education Accreditation. Von 2007 bis 2012 war er Gründungsdekan der École des Hautes Etudes en Santé Publique (EHESP), der französischen Hochschule für Öffentliche Gesundheit.

Seine Forschungsarbeiten führt er im Rahmen einer gemeinsamen Forschungsgruppe (UMR-S 707) des Institut National de la Santé et de la Recherche Médicale und der Universität Pierre et Marie Curie durch, wo er als Leiter des WHO-Kollaborationszentrums für elektronische Krankheitsüberwachung ein Programm koordinierte, in dem öffentliche Gesundheitsüberwachung mittels eines Open-Data-Sentinel-Systems, Rechenmodelle und Epidemiologie zusammengeführt wurden. Zudem koordinierte er eine Arbeitsgruppe zur multidisziplinären Untersuchung eines Chikungunyafieber-Ausbruchs im Indischen Ozean. 2010 wurde er zum korrespondierenden Mitglied der Académie Nationale de Médecine in Paris gewählt. Des Weiteren ist Dr. Flahault Chefredakteur von Public Health Reviews (<http://www.publichealthreviews.eu/>). Auf PubMed/Medline gibt es über 235 Verweise auf seine wissenschaftlichen Veröffentlichungen.